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Protokół nr XXVII/2017 

z obrad sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji 

w dniu 10 sierpnia 2017r. 

 

XXVII zwyczajna sesja Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji rozpoczęła się o godz. 16.00 

 

Obrady otworzyła Przewodnicząca Rady Gminy Elżbieta Dominiczak i powitała radnych, 

Wójta Gminy Stanisława Peczkajtisa, Zastępcę Wójta Irenę Szpulak, Skarbnika Gminy Zofię 

Smolińską, sołtysów, zaproszonych gości: Krzysztofa Jagiełłę, mec. Pawła Bogackiego, 

Kierowniczkę GOPS Ewelinę Banicką-Buksa 

- stwierdziła quorum radnych – 10 radnych obecnych 

 

Wobec powyższego Rada może obradować i podejmować prawomocne uchwały.  

 

Pani Przewodnicząca odczytała proponowany porządek obrad i zwróciła się o ewentualne 

uwagi. Radni uwag nie wnieśli.  

 

Porządek obrad przedstawiał się następująco: 
1. Sprawy regulaminowe: 
       a/ otwarcie i stwierdzenie prawomocności obrad, 

       b/ przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Oferta Krzysztofa Jagiełły dot. sprzedaży oświetlenia ulicznego.  
3. Sprawozdanie Wójta z prac w okresie międzysesyjnym. 
4. Podjęcie uchwały w sprawie upoważnienia Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w 

Krzeszycach do prowadzenia postępowania w sprawach świadczenia pomocy materialnej 
o charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Krzeszyce. 

5. Podjęcie uchwały w sprawie uchwalenia regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze 
socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Krzeszyce. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zasad udzielania dotacji celowych, trybu postępowania w sprawie 
udzielania dotacji i sposobu jej rozliczania z budżetu Gminy Krzeszyce dla jednostek ochotniczych 
straży pożarnych. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany budżetu 2017r. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Krzeszyce na lata 

2017-2028. 
9. Interpelacje, wnioski i zapytania. 
10. Zakończenie obrad sesji. 

 

Ad. 1b 

Radni uwag nie wnieśli. 

Protokół z poprzedniej sesji przyjęto  

10 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 2 

Krzysztof Jagiełło – Dyrektor Rejonu Oświetlenie Gorzów Wlkp firmy ENEA Oświetlenie 

wprowadził w sprawę – złożył ofertę odsprzedaży oświetlenia ulicznego – radni otrzymali 

mailową informację.  

 

Radny Zbigniew Nowicki opuścił salę godz. 16.15 

Radny Zbigniew Nowicki powrócił na salę godz. 16.17 
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Głos w dyskusji zabrali i zadawali pytania – radny Ryszard Buczkowski, radny Bogusław 

Pawlak, radny Zbigniew Nowicki, radny Jarosław Gajda, radny Wiesław Małaczyński, Wójt 

Gminy Stanisław Peczkajtis.  

 

Ad. 3 

Wójt Gminy Stanisław Peczkajtis złożył sprawozdanie z prac w okresie międzysesyjnym: 

30.06. – spotkanie z przedstawicielami polskiej grupy biogazowej, 

03.07. – wyjazd z potencjalnymi inwestorami dot. fotowoltaiki do Warszawy – rozmowy 

w Ministerstwie Energetyki i z firmą doradczą, z którą podpisali umowy, 

09.08. – spotkanie z Wójtem Słońska o połączeniu gmin w projekcie dot. fotowoltaiki, czy 

byłby takim klasterem zainteresowany; Wójt Słońska jest otwarty na temat, zapozna 

Radę i jak podejmą decyzję to jest gotowy do współpracy,  

05.07. – spotkanie z dyrektorem, który pisał projekt do PROW-u – wodno-ściekowe 

przydomowe oczyszczalnie i modernizacja naszej hydroforni, chcemy przed 

podpisaniem umowy z PROW-em rozpocząć prace przetargowe, potem może być 

kłopot w pozyskaniu inwestora,  

18.07. – być może będzie nabór na termomodernizację – mamy projekt na szkołę 

w Kołczynie – skonsultowaliśmy się z firmą z Zielonej Góry, żeby przejrzała całą tą 

dokumentację, żeby jakby coś jest nie tak to żeby poprawić, być może tej firmie 

zlecimy napisanie projektu jak będzie nabór, bo widzę że te zielonogórskie firmy są 

bardziej preferowane niż te tutaj z północy, najlepiej to widać po tym projekcie co był 

z przedszkola,  

21.07. – święto Policji – najpierw w czwartek uroczystości w powiecie i w piątek w domku 

myśliwskim przy grillu spotkanie nieoficjalne, 

21.07. – spotkanie z potencjalnymi inwestorami, którzy rozważają możliwość kupna 

„DREWNA”, zapoznali się z całą dokumentacją, zwiedzili obiekt, poprosili o stawki 

jakie „DREWNO” płaciło za działalność gospodarczą, zapoznali się z uchwałą jaką 

przyjęliśmy – ten deklaruje, że nie będzie potrzebował kredytu, ten ostatni doszły 

mnie słuchy, że ma kłopoty z pozyskaniem kredytu,  

25.07. – W ciągu 3 miesięcy spadło ponad 330 litrów wody na metr kwadratowy w naszej 

gminie i pod koniec lipca te opady były większe. Stan rowów jest jaki jest, zaczyna się 

powtarzać ta sytuacja z 2010 roku. Dzisiaj spotkałem się z wicewojewodą Paluchem 

i mu przedstawiłem, że przetargi – to co przez lata postulowaliśmy - muszą być 

wcześniej, że muszą być te konserwacje, odmulanie dopiero jesienią, koszenie 

kanałów 2x w roku, a dopiero teraz odbyły się przetargi. Jest robiony już kanał 

krępiński, jest robiony kanał grodziski, jest po przetargu na kanał strużnik, maltowski, 

marianowski jest po przetargu na koszenie, kanał postomski. Dopiero 3 dzień koszą, 

dopiero doszli do mostu Lemierzyce-Głuchowo, ale sygnały niepokojące docierają, że 

prawdopodobnie w sobotę nie będą kosić, bo odbywa się festyn w Przyborowie, bo 

będzie przeszkadzać ta płynąca roślinność. Z wicewojewodą poruszałem ten problem, 

żeby firma wygrywała przetarg na co najmniej 2 lata, bo wtedy będzie wiadomo że ta 

i ta firma będzie robiła ten rów, wtedy wystarczy telefon i przyspieszyć, a tutaj 

przetargi dopiero w sierpniu, wchodzą w połowie sierpnia, a jaka sytuacja to tutaj 

wiecie najlepiej. Ja jestem w kontakcie z rolnikami, objeżdżam teren. Na prośbę 

mieszkańców Piskorzna ponieśliśmy koszty, ale dobra wola Komendanta Straży 

Pożarnej - z Sulęcina przyjechali strażacy ze specjalistyczną pompą, brakuje takiej 

pompy ślimakowej, co kiedyś kiedyś tam była. Przekonaliśmy się, że gdyby to było na 

bieżąco pompowane to nie byłoby podsiąków, a teraz te klapy zamknięte, rowy 
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szczegółowe nie odprowadzają do kanałów i już drugi tydzień jest ten wysoki poziom 

wód.  

28.07. – w Urzędzie Wojewódzkim była zorganizowana przez naszego wojewodę debata 

w sprawach rolnictwa – był Minister Rolnictwa pan Jurgiel, pani Rafalska, 

przewodniczący senackiej Komisji Rolnictwa, ale to wiecie jak to się odbywa, ja też 

już przeżyłem przez całe życie tych ministrów wielu, to są ogólniki. Dzisiaj z panem 

Paluchem rozmawiałem, że jest taka potrzeba debaty, ale tu na dole, z rolnikami, 

zapraszałem. 

29.07. – piękny festyn w Rudnicy, szkoda że tak naszej gminy w Rudnicy było mało, mało 

naszych mieszkańców, bo pani sołtys staje na wysokości zadania i warto brać przykład 

z organizacji,  

30.07. – odbył się wyścig kolarski przełajowy, piękna impreza, ale  jeżeli ona ma wejść 

w nasz kalendarz to warto by było połączyć z jakimś naszym festynem krzeszyckim, 

żeby i mieszkańcy zaangażowali się, bo z rejonu zachodniopomorskiego 

i województwa lubuskiego było wielu tych co życie na sportowo spędzają, całymi 

rodzinami byli i warto naszą gminę wtedy zapromować,  

04.08. – odbyłem spotkanie z dyrektorem Enei w Sulęcinie, aby poznać zasady przyłącza, 

jeżeli taka inwestycja miałaby powstać, 

dzisiaj podpisaliśmy umowę na wykonanie drogi w Czartowie. 

 

Ad. 4 

Przewodnicząca poinformowała, iż na komisjach radni zapoznali się z tematem. 

 

Ewelina Banicka-Buksa – Dotychczas to zadanie było realizowane przez GZEAS. Od tego 

roku, gdy powstało Centrum Usług Wspólnych to zadanie nie może być przez nich 

realizowane. Stąd jest ta uchwała i przekazanie zadania do Ośrodka Pomocy Społecznej, bo 

ustawa nakazuje powierzyć zadanie Ośrodkowi, a zdjąć ze szkoły. Od września będziemy 

przyjmować wnioski na nowe stypendia w Ośrodku Pomocy.   

 

Brak uwag i pytań.  

 

Przewodnicząca odczytała uchwałę nr XXVII/150/2017 w sprawie upoważnienia 

Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej w Krzeszycach do prowadzenia 

postępowania w sprawach świadczenia pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla 

uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Krzeszyce, którą przyjęto  

10 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 5 

Ewelina Banicka-Buksa – W ślad za pierwszą uchwałą musi pójść regulamin, na podstawie 

którego będziemy działać realizując zadanie stypendialne. I taki regulamin został 

opracowany. W sumie wcześniej był regulamin ustanowiony, ale należało go zmodyfikować 

częściowo. Nie było sensu go zmieniać częściowo, więc tamten przestaje obowiązywać, 

a będzie obowiązywał jeden ujednolicony regulamin, który reguluje te wszystkie wytyczne.  

 

Przewodnicząca odczytała uchwałę nr XXVII/151/2017 w sprawie uchwalenia 

regulaminu udzielania pomocy materialnej o charakterze socjalnym dla uczniów 

zamieszkałych na terenie Gminy Krzeszyce, którą przyjęto  

10 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 
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Ad. 6 

Skarbnik Gminy – uchwała określa zasady udzielania dotacji celowych, tryb postępowania 

w sprawie udzielania dotacji i sposoby ich rozliczania z budżetu Gminy Krzeszyce dla 

jednostek ochotniczych straży pożarnych. Do tej pory Ochotnicze Straże Pożarne jako 

jednostki nie dostawały dotacji bezpośrednio, tylko te dotacje szły poprzez Gminę. Natomiast 

od tego roku będą przechodziły bezpośrednio na jednostki. Te dotacje są często celowe, ale 

i często muszą być dofinansowane, musi być zapewniony udział własny. Straże nasze nie 

przynoszą większych dochodów, a jest to zadanie gminy, w związku z tym ta uchwała jest 

potrzebna po to, żeby to doregulować, że jeżeli OSP będą potrzebowały tych środków 

własnych na to, żeby móc skorzystać z tych dotacji to na zasadach określonych w tej uchwale 

będą takie środki otrzymywać. I są tu określone zasady, wzór wniosku o udzielenie dotacji 

oraz wzór rozliczenia z wykorzystania tej dotacji.  

 

Radni pytań i uwag nie mają.  

 

Przewodnicząca odczytała uchwałę nr XXVII/152/2017 w sprawie zasad udzielania 

dotacji celowych, trybu postępowania w sprawie udzielania dotacji i sposobu jej 

rozliczania z budżetu Gminy Krzeszyce dla jednostek ochotniczych straży pożarnych, 

którą przyjęto  

10 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 7 

Skarbnik Gminy – Pozwolę sobie powiedzieć o zmianie w uchwale budżetowej 2017 

i o uchwale zmieniającej Wieloletnią Prognozę Finansową, bo jest to ze sobą bardzo 

powiązane, ponieważ większość zmian jakie tu mamy w uchwale budżetowej wynika z tego, 

że planowaliśmy przebudowę przedszkola, a niestety wniosek ten nie przeszedł. I kwota 

wydatków zaplanowanych na to zadanie zostaje przesunięta na inne potrzebne w naszym 

budżecie niedobory, szczególnie w jednostkach, najwięcej w oświacie, jak również 

w Gminnym Ośrodku Kultury, Gminnym Ośrodku Pomocy Społecznej, w bibliotece oraz 

w gospodarce mieszkaniowej, gdzie również są decyzje podjęte w związku z remontami 

mieszkań i te niedobory występują. Całość tej inwestycji planowanej to była kwota 360 

tysięcy i cała ta kwota jest przesunięta. Natomiast Wieloletnia Prognoza się zmienia, bo było 

to przedsięwzięcie ujęte właśnie w Wieloletniej Prognozie Finansowej, a co do wykreślenia 

albo dopisania przedsięwzięć uprawnienia ma tylko Rada Gminy. W związku z tym ta 

uchwała zmieniająca Wieloletnią Prognozę Finansową występuje. Ogółem budżet się jeszcze 

zmienia w związku z dotacjami na przedszkola. Są też dodatkowe dochody z wpływu 

z podatku od czynności cywilnoprawnych. Generalnie budżet niewiele się zmienia jeżeli 

chodzi o wzrost, najwięcej przesunięć jest ze zdjęcia tego przedsięwzięcia. Planowanie 

w budżecie tych inwestycyjnych zadań powodowało to, że trzeba było oszczędzać na innych 

wydatkach, żeby móc te inwestycje realizować, a teraz mamy możliwość żeby te środki 

przesunąć.  

 

Przewodnicząca odczytała uchwałę nr XXVII/153/2017 w sprawie zmiany budżetu 

2017r., którą przyjęto  

10 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

 

 

 

 



5 
 

Ad. 8 

Skarbnik Gminy – Informacje co do zmian zostały przedstawione przy pkt. 7. 

 

Przewodnicząca odczytała uchwałę nr XXVII/154/2017 w sprawie zmiany Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Krzeszyce na lata 2017-2028, którą przyjęto  

10 głosami za, 0 przeciw i 0 wstrzymujących się od głosu 

 

Ad. 9 

Wójt Gminy – 03 sierpnia odbyło się spotkanie uczestników scalania z przedstawicielami 

wojewódzkiej geodezji. Przedstawiono najbliższy plan. Od poniedziałku rozpoczęto 

palikowanie działek, wskazywanie granic i to potrwa do końca sierpnia. Następne parę dni 

będzie poświęcone na konsultacje, na wskazanie tych granic i potem w ciągu tygodnia 

pokazanie całego planu scaleniowego. To zostanie naniesione na plan i jeżeli nikt 

z uczestników nie wniesie sprzeciwu to zostanie zatwierdzone. Na tym spotkaniu członek 

zarządu pan Grzegorz Zawadzki wspominał, że projekt planu poscaleniowego będzie już 

gotowy we wrześniu i Starostwo chciałoby ogłosić przetarg na zagospodarowanie 

poscaleniowe jeszcze w tym roku. Ten projekt zbliża się ku końcowi. Będzie uregulowana ta 

sieć wszystkich działek.  

Następna sprawa – chciałbym podziękować naszemu radcy prawnemu. Chcieliśmy z naszym 

najemcą jak zostałem Wójtem rozwiązać umowę na najem mieszkania, na to nie poszedł, 

poszliśmy do sądu, w sądzie rejonowym tak jakbyśmy przegrali, odwołaliśmy się do sądu 

okręgowego, 2 tygodnie temu sąd okręgowy rozwiązał umowę – chodzi tutaj o prezesa 

Heckmana. Tak nieszczęśliwie była zawarta ta umowa, że nie do rozwiązania. Było napisane, 

„na czas pracy na terenie gminy Krzeszyce”, a nie wiem, czy ktoś wtedy był radnym, ale jak 

sporządzano tą umowę to były czasy dużego bezrobocia i nam mówiono, że musimy pójść na 

rękę, żeby zakład funkcjonował i że na czas prezesowania. A tu się okazuje, że tak zawarta, 

że nie można rozwiązać, a ja wychodziłem z założenia, czemu tam nie było napisane, że na 

czas prezesowania. Jest teraz termin wskazany – koniec sierpnia, że ma się wyprowadzić. Jak 

radni zauważyli, że te ruchy w naszej mieszkaniówce są, koszty są większe jak w ubiegłe lata, 

chcemy pewne korekty porobić. Poprzenosić, poprzesuwać. Jednego z mieszkańców z ulicy 

Kolejowej czeka też eksmisja, bo jest wyrok. Na Malcie też jest taka rodzina, która nie płaci, 

jeżeli ich nie stać to przejdzie na socjalne, tutaj mniejsze opłaty będą. To jest bolesne, ale 

musimy takie kroki poczynić. Dzisiaj pan sołtys też był z mieszkańcami Zaszczytowa, oporni, 

trochę się wystraszyli.  

Jest też i dobra i zła wiadomość – nasz mieszkaniec, mieszkaniec naszej gminy, który nam 

ubarwiał na całej gminie i w Kołczynie i w Krzeszycach, wszystkim mieszkańcom dawał się 

w skórę, wyszedł z więzienia. Pocieszające jest, że przepadł jak kamień w wodę i nikt nie 

wie, gdzie się podział.  

Nasz dzielnicowy zgłaszał, że jest problem z panem N, który też po Krzeszycach snuje się, 

straszy ludzi, być może też pójdzie na obserwację, bo wespół z kolegą pobili jednego 

z mieszkańców. A to już jest karalne. I dlatego też proszę, jeżeli macie do czynienia lub 

wasze rodziny, to proszę zgłaszać. Ta osoba próbuje zastraszać mieszkańców. Jeden 

z mieszkańców zwrócił uwagę na przeprowadzoną rozmowę - o jaki ładny domek, chciałem 

tylko spytać czy ubezpieczyłeś - jest to forma zastraszania. Nie można sobie pozwolić, że ja 

mam cicho siedzieć, bo przyjdzie może i podpalić. Oby ten wybryk, za te chuligańskie 

pobicie też przyniosło efekt, że pójdzie na obserwację. To jest mężczyzna młody, postawny, 

a jeszcze tak się złożyło, że plenerową siłownię tutaj postawiliśmy i on się chwali, że on tam 

ćwiczy.  
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Sołtys Wioleta Raczkowska-Gołębska – podziękowała za udział w festynie, ci którzy dali 

cegiełki przyczynili się do remontu sali. 

 

Sołtys Józef Pizuński – 19 sierpnia zapraszamy do nas, będzie Msza święta, można będzie 

poznać nowego księdza. 

 

Wójt Gminy – wszystkich sołtysów zaprosić chciałbym na robocze spotkanie w sprawie 

Krzeszyckiej Jesieni. Warto wypracować jakieś porozumienie i wizje tej organizacji. Część 

opinii jest taka, że o jakim świętowaniu, o jakich dożynkach my mówimy. Może to wszystko 

się dobrze skończy.  

 

Sołtys Zofia Czarnogrecka – Chciałabym zaprosić na festyn 12 sierpnia do Studzionki. 

Chciałabym się pochwalić osiągnięciami jakie mamy dzięki funduszom.  

 

Ad. 10 

Przewodnicząca Rady zamknęła obrady XXVII sesji Rady Gminy Krzeszyce VII kadencji.  

Obrady zakończono godz. 17.30. 

 

Na tym protokół zakończono. 

 

 

Protokołowała:           Przewodnicząca  

 

…………………       ……………………… 

/Kamila Kędzior/      /Elżbieta Dominiczak/ 


